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SAMRÅDSREDOGÖRELSE  

SAMRÅD 
Planutskottet beslutade den 15 november 2022 § 30 att gå ut på samråd med detaljplan för 
fastighet Tågarp 17:1 m.fl., grönblågrå infrastruktur och att detaljplanen inte kan antas 
medföra betydande miljöpåverkan.  
 
Förslaget till detaljplan har varit föremål för samråd under tiden 1 – 22 december 2022 
enligt plan- och bygglagen (PBL) 5 kap 11 §.  

DELGIVNA MYNDIGHETER, ORGANISATIONER OCH SAKÄGARE 
Kungörelse om samrådet har införts i ortspressen. Detaljplanen har varit utsänd för samråd 
med länsstyrelsen, berörda nämnder, statliga och kommunala organ, sakägare och andra 
som kan ha ett väsentligt intresse av förslaget.  
 
Andra intresserade har kunnat ta del av förslaget i medborgarhuset i Arlöv samt på 
kommunens hemsida.  
 
Följande sammanställning redovisar samrådssynpunkter. Remissinstanser och remissvaren i 
sin helhet kan fås på begäran av kommunledningsförvaltningen. 

YTTRANDEN SOM INKOMMIT 
Under samrådstiden har yttranden utan erinringar eller med tillstyrkan kommit från: 
 

1. Länsstyrelsen Skåne  2023-01-19 
2. Trafikverket   2023-01-15 
3. Sydvatten  2022-12-02 
4. Räddningstjänsten Syd 2022-12-06 
5. Skanova/Telia Company 2022-12-06 
6. Nordion Energi  2022-12-12 
7. E.ON energiinfrastruktur AB (EIS) 2022-12-14 
8. VA SYD (ledningar)  2022-12-16 
9. E.ON energidistribution AB (EIS) 2022-12-19 
10. Region Skåne   2022-12-20 
11. VA SYD (avfall)  2022-12-27 

 
Yttranden med erinringar, påpekanden, synpunkter och frågor som föranleder 
kommentarer respektive ska inarbetas i planen har inkommit från: 
 

1. Länsstyrelsen Skåne  2023-01-18 
2. Lantmäteriet   2022-12-19 
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SYNPUNKTER OCH KOMMUNENS KOMMENTARER 
Kommunens kommentarer och förslag med anledning av vad som framförts redovisas med 
kursiverad och indragen text.  

Myndigheter 
Länsstyrelsen Skåne, 2023-01-19 
Planhandlingarna anger att detaljplanens syfte är att pröva områdets lämplighet för, samt 
behovet av, ytor för grön, blå och grå infrastruktur.  
För området gäller översiktsplan Framtidsplan för Burlövs kommun (antagen 2014-04-22, 
aktualitetsförklarad 2018-05-02). I översiktsplanen är området utpekat som bostäder, 
service och verksamheter. Av Länsstyrelsens granskningsyttrande framgår att länsstyrelsen 
har synpunkter gällande riksintresse för kulturmiljö, riksintresse för kommunikation, 
miljökvalitetsnormer för vatten, hälsa och säkerhet – buller med koppling till aktuellt 
planförslag. Kommunen gör bedömningen att planförslaget är förenligt med 
översiktsplanen. Kommunen tar fram planförslaget med utökat förfarande. Till 
planförslaget har kommunen upprättat en miljökonsekvensbeskrivning.  
 
Enligt planbeskrivning bygger planförslaget på strukturen i ”Planprogram för 
Kronetorpstaden”. Länsstyrelsens har yttrat sig i samrådet och har haft synpunkter gällande 
riksintresse för kulturmiljö, riksintresse för kommunikationer, hälsa och säkerhet – buller, 
risker och förorenad mark samt miljökvalitetsnormer för vatten. Länsstyrelsen noterar att 
det planprogram som Länsstyrelsen yttrat sig kring 2017 skiljer sig från det planprogram 
som godkänts i kommunfullmäktige 2020-04-14.  
Länsstyrelsen har även yttrat sig över samråd om detaljplan för Tågarp 17:1, 
Kronetorpskolan och yttrande över granskning av detaljplan Kronetorp 1:1, etapp 2 i 
Kronetorpsområdet, som har bäring på aktuellt planförslag. I dessa planer hade 
länsstyrelsen synpunkter angående riksintresse för kulturmiljö, riksintresse för 
kommunikationer, hälsa och säkerhet – buller, förorenad mark och farligt gods och 
miljökvalitetsnormer för luft och vatten.  
 
Länsstyrelsens formella synpunkter  
Följande synpunkter har koppling till Länsstyrelsens prövningsgrunder enligt 11 kap. plan- 
och bygglagen. 
 
Riksintresse Kulturmiljövård 3 kap. 6 § MB  
Pågående översyn av riksintresset  
Länsstyrelsen Skåne har 2022-12-14 föreslagit till Riksantikvarieämbetet, efter dialog med 
kommunen, att förändra riksintresseanspråket för Burlöv M77 så att de norra delarna av 
Kronetorpsområdet utgår. Länsstyrelsen rekommenderar kommunen att avvakta 
Riksantikvarieämbetets ställningstagande i riksintressefrågan. I väntan på deras 
ställningstagande gäller fortfarande nuvarande riksintresseanspråk.  
 
Gällande riksintresseanspråk  
Stora delar av planområdet består idag av öppet odlingslandskap vilket kommer försvinna 
och omvandlas till blågrön infrastruktur och gatumark. Länsstyrelsen ser inte att 
Kronetorpsområdet kan exploateras i föreslagen utbredning utan att påtaglig skada uppstår 
på riksintresset. Länsstyrelsen kan därför komma att överpröva kommunens beslut med 
stöd i PBL 11 kap 10§.  
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Även om Riksantikvarieämbetet skulle ändra riksintresseanspråket i linje med 
Länsstyrelsens förslag kvarstår risk för påtaglig skada då kulturvärdena värdena närmast 
Kronotorps gård inte säkerställs av planen.  
 
Ytan söder om Kronetorps gård har historiskt sett ingått i gårdens parkmiljö. Länsstyrelsen 
ser inte att dessa delar kan användas för dagvatten- och skyfallshantering samt 
bullerskyddsåtgärder utan att ytterligare säkerställa parkens värden i planen. I 
markanvändningen NATUR ingår exempelvis även utjämningsmagasin, våtmarker eller 
dammar. Parken är en gammal jaktpark med karaktär av ädellövskog. Dess karaktärsdrag 
kan säkerställas genom skydd av kulturvärden. Även om värden gått förlorade har 
kommunen här en möjlighet att stärka riksintressets läsbarhet.  
Den befintliga allé som sträcker sig längs trädgården och jaktparkens västra sida ingår i den 
riksintressanta helhetsmiljön. Den säkerställs i nuvarande detaljplan men inte i 
planförslaget.  
 
Länsstyrelsen ser även att den yta som markeras med q1 i planen för att säkerställa siktlinje 
mot Kronetorps mölla behöver utökas till plangräns i söder. Det är även oklart om den 
trädrad som planeras invid bebyggelsen inkräktar på den siktlinje kommunen tidigare 
identifierat. Bestämmelsen q1 bör språkligt omformuleras, då det felaktigt kan tolkas som 
att bara detta område ingår i riksintresse Burlöv M77. 
 

Kommentar: Riksintresse för kulturmiljö har ändrats och planförslaget 
anpassats efter den nya avgränsningen av M77. Formuleringen av 
egenskapsbestämmelsen q1 har förtydligats. Befintliga alléer samt enskilda 
träd har försetts med skyddsbestämmelse. 
 

Riksintresse kommunikation 3 kap 8 § miljöbalken  
Väg E6/E22 och Södra stambanan är utpekade som riksintresse för kommunikationer enligt 
3 kap 8§ miljöbalken. Områden som är av riksintresse för kommunikationer ska skyddas 
mot åtgärder som påtagligt kan försvåra tillkomsten eller utnyttjandet av anläggningen.  
 
Ändrad lovplikt – riksintresse för kommunikation väg och järnväg  
Länsstyrelsen menar att detaljplanen inte bör fastställa en förändrad lovplikt för 
bullerskydden i form av slopat krav för marklov/bygglov för bullerskyddsåtgärder. Det är 
väsentligt att bullerskyddsåtgärderna längs järnväg och högtrafikerad väg utformas på ett 
sätt som säkerställer att kommunikationsanläggningarnas trafiksäkerhet inte påverkas 
negativt. Länsstyrelsen anser därför att en utökad lovplikt ska gälla för bullerskydden i 
planen som ligger utmed statlig infrastruktur och att dessa skickas på remiss till 
Trafikverket.  
 
Riksintresse för kommunikation väg E6/E22  
Vägområdet utgörs av körbana, dike och slänt och krävs för att kunna upprätthålla vägens 
funktion. Delar av vägområdet har föreslagits planläggas som natur/parkmark med 
egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd”. Länsstyrelsen menar att föreslagen planläggning av 
vägområdet kan innebära risk för påtagligt försvårande av utnyttjandet av vägen, eftersom 
detta kan påverka vägens funktion negativt.  
För att säkerställa att föreslagna bullerskydd inte påverkar trafiksäkerheten för 
trafikanterna på väg E6/E22 negativt behöver kommunen utforma bullerskydden i samråd 
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med Trafikverket och den överenskomna utformningen behöver framgå av 
planbeskrivningen.  

 
Kommentar: Det pågår ett samarbete mellan kommunen och Trafikverket för 
att gemensamt utforma bullervallarna så dessa kan utformas både plats-
effektivt och trafiksäkert. Parterna samarbetar även gemensamt inom 
forskningsprojektet med Movium och Sundbyberg och har en pågående och 
god dialog.  

 
Riksintresse kommunikation järnväg Södra stambanan  
Delar av Trafikverkets järnvägsfastighet föreslås planläggas som natur/parkmark med 
egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd”. Länsstyrelsen menar att föreslagen planläggning av 
järnvägsfastigheten kan innebära risk för påtagligt försvårande av tillkomsten och 
utnyttjandet av järnvägen. Detaljplaneförslaget omfattar även mark för vilken Trafikverket 
har servitutsrätt för serviceväg och andra funktioner kopplade till järnvägen. Kommunen 
behöver säkerställa att egenskapsbestämmelserna inte är i konflikt med servitut för drift 
och underhåll, trädsäkring och säkerhetsavstånd och det behöver tydligt framgå i 
planbeskrivningen.  
Egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd” är föreslagen ca 5 meter från järnvägens närmsta 
spårmitt och potentiellt även ännu närmare närmsta spänningsförande del. Trafikverket 
bedömer att det finns stora risker med att egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd” placeras 
så nära järnvägen. Det innebär bland annat att höga objekt kan komma i konflikt med 
elsäkerhetsreglerna för Trafikverkets elkraftsanläggning för järnvägen med begränsningar i 
nyttjandet av anläggningen som följd. Länsstyrelsen menar därför att detaljplanen måste 
utformas så att område för bullerskydd uppfyller Trafikverkets elsäkerhetsregler, se även 
under rubriken Hälsa och säkerhet - risk för olyckor.  
 
Hälsa och säkerhet - risk för olyckor  
Länsstyrelsen menar att egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd” behöver placeras minst 15 
meter från järnvägens närmsta spårmitt så att detaljplanen inte medger att klättringsbara 
anläggningar anordnas för nära järnvägen. Anledningen är att klättring nära järnvägens 
spänningsförande delar kan innebära risk för allvarliga personskador och/eller dödsfall.  

 
Kommentar: Gränsen är justerad i dialog med Trafikverket. Utformning 
kommer att ske i samarbete mellan kommunen och Trafikverket. 

 
Miljökvalitetsnormer för vatten  
Resultatet av planerad markundersökning av föroreningssituationen behöver beakta 
avrinningsförhållanden och placering av dagvattenlösningar i förhållande till risk för 
spridning av eventuella föroreningar inom området till vattenförekomster.  
  

Kommentar: Enligt utförd provtagning föreligger inga risker gällande MKN 
för vatten. 

 
Hälsa och säkerhet – förorenad mark  
Länsstyrelsen bevakar aspekten människors hälsa och säkerhet kopplat till förorenade 
områden utifrån de ändamål som detaljplanen föreslår.  
Länsstyrelsen har med avseende på förorenade områden översiktligt granskat plan-
beskrivning samrådshandling 2022-11-03, detaljplanekarta med planbestämmelser och 
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illustration 2022-11-03, Översiktlig miljöteknisk markundersökning för fastigheten Burlöv 
Tågarp 17:2, Burlövs kommun 2021-06-11 och Burlövsbadet Översiktlig geoteknisk och 
miljöteknisk undersökningsrapport 2017-10-05. Planområdet utgörs av ett stort område där 
endast mindre delar av området undersökts med avseende på markföroreningar. 
Planbeskrivningen redogör att markundersökningar ska utföras inför granskningsskede, 
samt att markföroreningar ska vara avhjälpa innan startbesked beviljas.  
 
Enligt Länsstyrelsens information är fastigheter inom den norra delen av planområdet 
upptagna i inventering över potentiellt förorenade områden. Området har enligt dessa 
uppgifter tidigare använts till plantskola och har riskklassats till riskklass 2 (stor risk), vilket 
kan innebära att marken kan vara förorenad, beroende på vilken sorts verksamhet som i 
praktiken har bedrivits på platsen. Länsstyrelsen menar att kommande markundersökningar 
bör utformas baserat på planområdets historik, t.ex. vad gäller provpunkters placering samt 
analysomfattning. Det är viktigt att undersökningarna utformas så att man får tillräckligt 
med information om eventuella föroreningar inom hela planområdet. Kommunen ska 
kunna bedöma om marken är lämplig för planerad markanvändning eller om ett 
åtgärdsbehov föreligger. Föroreningar får inte utgöra en risk för människors hälsa och 
säkerhet inom planområdet.  
Om kommunen utifrån resultat från planerade markundersökningar bedömer att det finns 
ett åtgärdsbehov inom den allmänna platsmarken, kan inte kommunen införa villkor om 
avhjälpande kopplat till lovpliktig åtgärd. Däremot framgår det av 6 kap. 18§ PBL, att 
huvudmannen (vanligen kommunen) har ansvar för genomförandet av planen och att den 
ska vara lämplig för det planen anger. Genomförandeskedet av detaljplanen kan innebära 
att åtgärder behöver vidtas med avseende på föroreningar.  

 
Kommentar: Provtagning är utförd. 14 provtagningspunkter samt 11 
samlingsprover med vardera 3 punkter har tagits. Endast ett prov påvisade 
förekomst av arsenik. Avgränsningsprovtagning är beställd och förorenad 
mark ska grävas bort och hanteras.   
 

Strandskydd  
Två dammar finns i södra delen av planområdet (dagvattendamm 1 i Naturvärdes-
inventeringen, NVI, samt en damm i Kronetorpsparken). Länsstyrelsen gjorde en översyn av 
strandskyddet i Burlövs kommun år 1996, i vilken de flesta mindre vattendrag och dammar 
undantogs från generellt strandskydd. Dammar som anlagts efter denna översyn har dock 
inte kunnat undantas från skyddet. Kommunen bör inför granskningsskedet ange när 
dammarna anlagts, och utifrån det ta ställning till om de omfattas av strandskydd eller inte.  
I lagstiftningen finns inget generellt undantag från strandskyddsbestämmelserna för 
anlagda vatten. Länsstyrelsen Skåne har tolkat praxis och vägledning som att anlagda vatten 
som utgör rent tekniska anläggningar som uppenbart inte har annan funktion, t.ex. 
dagvattendammar, är undantagna från strandskydd, men att det inte finns något allmänt 
gällande undantag. Om en damm har betydelse för växt- och djurlivet fyller den inte enbart 
en teknisk funktion. Om de anlagts efter 1996 års översyn av strandskyddet, behöver 
kommunen inför nästa planskede utreda syfte, egenskaper och funktion för dammarna, och 
utifrån det ta ställning till om de omfattas av strandskydd. Här ska även hänsyn tas till 
naturvärden. Om delar av planområdet omfattas av strandskydd behöver det hanteras i 
detaljplanen.  
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Kommentar: Endast en av dammarna är anlagd efter 1996. Det är en 
anläggning som dåvarande fastighetsägaren KPAB anlade för dagvatten-
hantering i samband med byggnation av de fyra kvarteren intill Kronetorp 
gård. Markytan har i detaljplan 245 fått användningsbestämmelse NATUR 
och utformningsbestämmelse våtmark. På illustrationskartan anges 
användningen dagvattendamm (se bild nedan). Anläggningen är idag endast 
en kvadratisk fördjupning. Med aktuellt planförslag avses dammens 
utformning förändras till att vara mer främjande för biologisk och ekologisk 
mångfald.  
 
Anläggningen bör inte omfattas av strandskydd då det i sin funktion är en 
teknisk anläggning med pågående verksamhet och vars utvidgning inte kan 
genomföras utanför planområdet. Att hantera dagvatten anses även vara ett 
angeläget allmänt intresse då det förhindrar översvämning. 
 
Som särskilt skäl för upphävande av strandskydd hänvisas till MB (1998:808) 
7 kap. 18 c §: 
     4. behövs för att utvidga en pågående verksamhet och utvidgningen inte 
kan genomföras utanför området, 
   5. behöver tas i anspråk för att tillgodose ett angeläget allmänt intresse 
som inte kan tillgodoses utanför området 

  
Urklipp ur detaljplan 245. Plankarta och illustrationsplan. 
 

Länsstyrelsens rådgivning  
Länsstyrelsen vill uppmärksamma kommunen på att det i syftet inte finns hänvisning till 
ändamål. Utifrån tydlighetskravet är det lämpligt att syftesmeningen innehåller de 
ändamål som detaljplanen har för avsikt att reglera på plankarta. 
 
Strategisk miljöbedömning  
Miljökonsekvensbeskrivningen (MKB) hanterar ett större planområde med flertal andra 
ändamål än aktuellt planförslag. Länsstyrelsen lämnar i detta yttrande enbart synpunkter 
på de ändamål som har bäring på aktuellt planförslag och vad planförslaget möjliggör.  
Länsstyrelsen bedömer att både MKB och planbeskrivning behöver kompletteras.  
Länsstyrelsen menar att MKB: n brister avseende redovisningen av riksintresse för 
kulturmiljö, hälsa och säkerhet förorenad mark, miljökvalitetsnormer för vatten kopplat till 
förorenad mark, artskydd, biotopskydd. Länsstyrelsen har synpunkter på val av indata och 
metod för naturvärdesinventering som påverkar bedömningen av planförslaget.  
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Utifrån de ändamål som planförslaget reglerar ser Länsstyrelsen att planförslaget kan ha en 
betydande miljöpåverkan.  

 
Kommentar: Både MKB och planbeskrivning har kompletterats avseende redovisningen av 
riksintresse för kulturmiljö, hälsa och säkerhet förorenad mark, miljökvalitetsnormer för 
vatten kopplat till förorenad mark, artskydd, biotopskydd samt förtydligat naturvärdes-
inventeringen.  

 
Information om biotopskydd, artskydd och naturvärdesinventering  
Allmänna synpunkter  
Det är positivt att kommunen avser att öka den biologiska mångfalden inom planområdet, 
och utformat planområdet med det i åtanke. Länsstyrelsen finner dock att det finns stora 
nackdelar med uppdelningen av den planerade utbyggnaden av Kronetorpsområdet i flera 
detaljplaner, med en separat detaljplan för grönytor och gator. Syftet med detaljplanering 
är att göra en samlad bedömning av områdets lämplighet för exploatering. Uppdelningen 
av utbyggnaden i flera detaljplaner begränsar möjligheten att göra den samlade 
bedömningen, samt att samla alla relevanta synpunkter och framföra dem i rätt skede. 
Kommunen riskerar att i den aktuella detaljplanen låsa fast sig i lösningar och 
utformningsval som visar sig inte vara genomförbara när nästa detaljplan för bebyggelsen 
tas fram.  

Kommentar: Kommunen vill genom att dela upp området möjliggöra och 
styra utvecklingen till en, för kommunen, lämplig utbyggnadstakt. Att börja 
med den grönblå strukturen innan bebyggelsen är ett steg i detta. Att ta fram 
en detaljplan för hela området med bla 5000 bostäder påverkar kommunens 
möjlighet att styra områdets utbyggnadstakt samt att påverka den detaljnivå 
och de kvalitéer som avses. Genom att dela upp området med först en 
övergripande struktur för det grönblå och sedan utforma kvarter för kvarter 
ökar möjligheten att undersöka och reglera omsorgen kring de detaljer som 
skapar en bra livsmiljö på just den platsen.  

 
Ledningsstråk och beräkning av ytor har gjorts i samarbete med Ramböll och 
VA Syd. Angivna ytor ska täcka behovet i ett fullt utbyggt område. Genom att 
anlägga grönytor med vegetation i ett tidigt skede kommer vegetationen att 
hinna etablera sig innan byggnader uppförs vilket ger en trivsammare 
boendemiljö.  

 
Biotopskydd  
I anslutning till badhuset i västra delen av planområdet, finns flera trädrader som omfattas 
av biotopskydd och som inte är beskrivna i planhandlingarna. Länsstyrelsen erinrar om att 
skyddade alléer är lövträdsrader längs en väg, det som tidigare utgjort en väg, eller i ett i 
övrigt öppet landskap. Om en trädrad omges av öppna ytor i ett par riktningar, så som 
trädraderna utmed idrottsplanerna och jordbruksmarken, omfattas de av skyddet. 
Parkeringsplatser och GC-vägar är också vägar enligt 2 § i förordningen (2001:651) om 
vägtrafikdefinitioner, och trädrader utmed dem är därmed skyddade alléer. Kommunen 
behöver ta ställning till vilka trädrader i denna del av området som uppfyller definitionen 
för biotopskydd, och beskriva dem i detaljplanen.  
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Kronetorpsområdet omfattar ca 100 hektar, varav stora delar jordbruksmark. I 
planbeskrivning och MKB nämns att biotopskyddade alléer finns inom planområdet, men 
det framgår inte om det finns fler biotopskyddade objekt. Enligt Naturvärdesinventeringen 
(NVI) utförd 2022 har jordbruksmark inte inventerats. Stenmurar, odlingsrösen, åkerholmar 
m.m. i eller i anslutning till jordbruksmark omfattas av biotopskydd enligt 7 kap. 
miljöbalken. Länsstyrelsen efterfrågar att kommunen inför granskningsskedet förtydligar 
om det finns fler skyddade biotoper än alléer inom planområdet, och om de påverkas av ett 
plangenomförande.  
 
Alla biotopskyddade objekt bör förses med skyddsbestämmelser i plankartan, så som 
förbud mot grävning inom rotzon på alléträd och mot nedtagning av träd. Detta gäller 
särskilt i de fall då biotopen kan förlora sitt skydd vid ett plangenomförande, t.ex. om en 
stenmur inte längre kommer att gränsa till jordbruksmark. Mark där biotopskyddade objekt 
finns bör planläggas som NATUR eller PARK där det är möjligt, även alléerna ex. utmed 
Lundavägen.  
Det framgår av NVI från 2022 att flera alléer inom planområdet har skadats vid exploatering 
i planområdet, av anläggande av diken och vägar, ledningsdragningar, och 
markkompaktering från tunga fordon. Vid en allé öster om Kronetorps gård (nr. 4 i NVI) har 
rotsystemet på flera träd grävts sönder. Skador på rötterna försämrar trädens vitalitet och 
långsiktiga överlevnad, och är förbjudet enligt biotopskyddet. Dispens har inte lämnats. 
Även i Kronetorps allé (nr. 1 i NVI) har vägar anlagts inom trädens rotzon tätt intill 
trädstammarna, vilket sannolikt skadat trädens vitalitet. Det har inte ingått i 
biotopskyddsdispensen för avverkning i träd i Kronetorps allé vid tidigare vägombyggnad. 
Allén har höga naturvärden och många av träden är även särskilt skyddsvärda.  
Eftersom skador uppstått på flera alléer vid tidigare exploatering i planområdet, behöver 
stor hänsyn till biotopskyddet tas vid utformningen av planområdet. Länsstyrelsen 
rekommenderar att kommunen förser alla alléer i planområdet med en buffertzon i 
plankartan, som ska motsvara trädens rotzon med marginal för kommande tillväxt. 
Utbredningen av alléträdens rötter ska uppskattas genom att multiplicera trädets 
stamdiameter med 15, enligt rekommendation i Naturvårdsverkets vägledning för alléer. 
Inom denna buffertzon får ingen exploatering som kan skada träden utföras, så som 
uppförande av byggnader, hårdgörande av yta, grävarbeten för ledningar, upplag av 
massor, körning med byggtrafik etc. Detta behöver säkerställas genom skydds-
bestämmelser i plankartan. 
 
I allén utmed vägen Kronotorps allé (nr. 1 i NVI) lämnades dispens från biotopskyddet år 
2016 i ärende 521-21443-2016 för avverkning av 12 alléträd, för att möjliggöra 
vägdragningar i en ny detaljplan. Som villkor för beslutet gäller att 60 träd ska återplanteras 
i två nya rader utmed vägen. Länsstyrelsen noterar att återplantering enligt villkoret inte 
utförts. Återplanteringen bör genomföras snarast och mark reserveras i detaljplanen för de 
nya trädraderna, inklusive skydd mot exploatering inom kommande rotzon. Marken bör 
avsättas som PARK.  
 
Det framgår inte av planhandlingarna om dispens från biotopskyddet är en förutsättning för 
att genomföra detaljplanen. Flera väganslutningar kommer dock att dras genom alléer, bl.a. 
trädraderna runt idrottsanläggningen samt utmed Lundavägen. Alléer planläggs som GATA 
och har inte givits skydd i planen. I granskningsskedet behöver kommunen i planbeskrivning 
och MKB klargöra i vilken utsträckning som ett plangenomförande kan innebära skada på 
skyddade biotoper, inklusive på trädens rotzon, och om dispens från förbudet behövs för 
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att genomföra planen. Om dispens är en förutsättning för att genomföra planen bör det 
sökas i ett tidigt skede i planprocessen.  
 
Länsstyrelsen erinrar om att det formellt sett inte finns något hinder mot att anta en 
detaljplan som berör biotopskyddade miljöer. Kommunen bör dock vara uppmärksam på 
att det inte går att genomföra de delar av detaljplanen som innebär skada på biotop-
skyddade miljöer, om dispens saknas. Planen riskerar alltså att inte kunna genomföras i 
nuläget. Hänsyn till skyddade biotoper måste tas vid utformningen av en detaljplan. 
Dispens kan enbart lämnas om det finns särskilda skäl och det saknas lämpliga alternativ.  

 
Kommentar: En kompletterande inventering av alléer har gjorts. Trädraderna 
som är av kulturhistorisk eller biologisk vikt, och i vissa fall enskilda träd, har 
fått skyddsbestämmelse (får endast fällas om risk för skada föreligger). 
Kommunen är medveten om det generella biotopskydd som trädraderna 
kring idrottsplatsen omfattas av. Dispens gällande dessa träd kommer att 
sökas hos Länsstyrelsen. Då genomförandet av planen beräknas ta många år 
kommer dispens troligen att sökas i omgångar för respektive berört område. 
 

Skyddsvärda arter  
Det framgår att en inventering av groddjur och fladdermöss i planområdet är planerad, 
men inte klar till samrådsskedet. Enligt MKB:n ska planens hantering anpassas efter 
arternas behov och livsbetingelser, om planerad inventering visar att fridlysta arter finns. 
Fåglar har inte heller inventerats, vilket är en brist som lyfts i MKB:n där det konstateras att 
det inte går att göra en bedömning av påverkan på fågellivet.  
 
Det är alltså inte klarlagt om detaljplanen påverkar fridlysta arter eller inte, och om dispens 
från artskyddsförordningen behövs för att genomföra planen. Detta bör vara utrett redan i 
samrådsskedet, särskilt då det gäller en så omfattande utbyggnad och det är känt sedan 
tidigare att fridlysta arter finns. Detta behöver utredas inför granskningsskedet. Enligt 
försiktighetsprincipen i miljöbalken bör kommunen, i brist på underlag som visar på något 
annat, utgå från att groddjur och fladdermöss förekommer och kan komma att påverkas. En 
fullständig utbyggnad av Kronetorpsområdet riskerar att påverka arterna negativt genom 
ex. ökad ljus- och ljudpåverkan och större andel hårdgjorda ytor mellan livsmiljöerna, vilket 
kan påverka kvaliteten på livsmiljöerna och möjligheten till spridning.  
 
Om artskyddet inte vägs in tidigt i detaljplanens utformning, finns risken att viktiga vägval i 
utformningen redan är låsta och att planen inte går att genomföra. Detaljplanen och MKB 
behöver innehålla en tillräcklig utredning av påverkan på skyddsvärda arter för att utgöra 
beslutsunderlag för om planen är genomförbar (se ex. MÖD’s dom P 10706-21, samt MÖD 
2014:4). En eventuell dispens från artskyddet bör sökas i tidigt skede av planeringen. 
Utrymmet att lämna dispens är ytterst begränsat.  
 
Fåglar behöver inventeras inom hela Kronetorpsområdet inför granskningsskedet. Även 
groddjur och fladdermöss behöver inventeras. Planen behöver kompletteras med ett 
ställningstagande kring om fridlysta arter kan påverkas av ett genomförande av detalj-
planen, där det behöver framgå hur respektive skyddad arts miljöer och fortlevnad på-
verkas och i vilken omfattning de kan komma att beröras av detaljplanens genomförande. 
Vidare behöver kommunen redogöra för vilka åtgärder som planeras att vidtas för att 
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undvika och begränsa skada, och redogöra för vilka arter som dispensprövning enligt 
artskyddsförordningen kommer att krävas. Kommunen bör även redovisa var rödlistade 
arter förekommer och påverkas av ett plangenomförande.  
Kommunen har angivit i planbeskrivningen att ingen påverkan som missgynnar biologisk 
mångfald bedöms ske i planförslaget. Fåglar, groddjur och fladdermöss har dock inte 
inventerats, och bedömningen i MKB reserverar sig för detta. Det saknas också information 
om hur en utbyggnad av planområdet kommer att påverka livsmiljöer och spridnings-
förutsättningar. Länsstyrelsen finner att det inte går att dra slutsatsen att biologisk 
mångfald inte missgynnas utifrån det befintliga underlaget, och att fridlysta samt rödlistade 
arter kan påverkas negativt.  

 
Kommentar: En häckfågelinventering är genomförd under fältsäsongen 2023 
(Calluna). Totalt observerades 46 fågelarter som bedömdes häcka i området 
(kriterier från möjlig till säker häckning) under inventeringen. Några 
prioriterade arter observerades som inte bedömdes använda området som 
häckningsplats.  
Inventeringen visar att det finns ett begränsat antal potentiella boplatser för 
fladdermöss inom utredningsområdet. De identifierade boplatsobjekten 
förekommer främst i utredningsområdets norra och södra del vid allén 
mellan flerbostadshusen. Enskilda träd har fått skyddsbestämmelse i 
plankartan. 
 
Groddjur har inventerats genom analys av dna i dagvattendamm (Natur-
historiska riksmuseet 2022). Två groddjursarter, mindre vattensalamander 
och ätlig groda, kunde identifieras genom dna-analysen.  
 
Vid genomförande av planförslaget bedöms de förstärkande åtgärder samt 
utökade utbredning av områdets grön- och blåstruktur innebära positiv 
påverkan för möjligheten att bevara den biologiska mångfalden. Den 
utökade ytan för natur möjliggör att djur- och växtarter påverkas positivt. 
Däremot bedöms det kunna uppstå negativ påverkan under själva 
anläggningstiden då områdets egenskaper som skydd samt födosökslokal för 
fåglar och andra mindre djur tillfälligt tas bort. Planförslaget bedöms 
sammantaget innebära positiva konsekvenser för planområdets naturmiljö. 
 

Naturvärdesinventering  
En NVI har utförts för planområdet under 2022. På s. 6 i rapporten anges att klassningen 
görs utefter naturvärdesklass 1-4. I bedömningsmatrisen (figur 2) går skalan dock bara från 
1a-3, där 3 (visst naturvärde) är lägsta klassen. Matrisen stämmer inte med den vanliga 
klassningen för NVI:er enligt SS-standard, och Länsstyrelsen efterfrågar att 
klassningssystemet i inventeringen förtydligas.  
 
Trädgårdsmästeriet i nordvästra delen av planområdet (s. 27 i NVI) har enligt rubriken NV-
klass 4, men enligt löptexten NV-klass 2. Vidare anges det att en ökad artrikedom skulle 
innebära att klassningen skulle sjunka till NV-klass 3, vilket inte överensstämmer med 
metoden. Klassningarna för området är otydlig och bör ses över.  
 
Information om vattenverksamhet  
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Planbeskrivningen redovisar under förutsättningar att ett dikningsföretag är beläget inom 
planområdet, vilket ska upphävas och ingå i verksamhetsområde för VA, när marken 
exploateras. Bestämmelser rörande omprövning och avveckling av dikningsföretag finns i 7 
kap 17 § Lag med särskilda bestämmelser om vattenverksamhet. En ansökan görs direkt till 
mark- och miljödomstolen. Länsstyrelsen bedömer att det är lämpligt att föreslagen 
avveckling av dikningsföretaget också bör redovisas i genomförandedelen av plan-
beskrivningen.  
 
Rådgivning inför kommande detaljplaneprocesser  
Länsstyrelsens bedömer markens lämplighet för sitt ändamål enbart gentemot de ändamål 
detaljplanen reglerar i aktuellt planförslag. Länsstyrelsen informerar att det är av vikt att 
kommunen i kommande planläggning visar att de ändamål som regleras i aktuell detaljplan 
säkerställer de behov som efterföljande detaljplaner medför. Kommunen behöver redogöra 
för att skyddsåtgärder m.m. är genomförda i respektive kommande detaljplan. Detta då 
kommande detaljplaner inte kan villkoras enl. 4 kap 14 § PBL utanför planområdet gällande 
exempelvis skydd utifrån människors hälsa och säkerhet.  
 
Planteknik och planbeskrivning  
Länsstyrelsen vill uppmärksamma kommunen för att det är svårt att följa upp vilka ändamål 
i form av ändamål SKYDD som är indexerat med tre varianter (1.Ytor för dagvatten- och 
skyfallshantering med bräddningsmagasin, 2. Ytor för dagvatten- och skyfallshantering samt 
bullerskyddsåtgärder, 3.Ytor för dagvatten- och skyfallshantering och dithörande dammar 
och bullerskydd) som är bärande utifrån de behov varje enskild kommande detaljplan 
kommer att ha i Kronetorpsområdet. Utifrån tydlighetskravet och efterföljande prövning 
kan det vara lämpligt att tydliggöra vilka bebyggelseområden (kommande detaljplaner) som 
är avhängiga vilka skydd i aktuell detaljplan.  
 
Länsstyrelsens bedömning  
Länsstyrelsens samlade bedömning är att det finns frågor som inte är tillräckligt utredda 
avseende riksintresse för kulturmiljö, riksintresse för kommunikationer, miljökvalitets-
normer för vatten, strandskydd, hälsa och säkerhet – förorenad mark och risk för olyckor, 
varför planförslaget kan komma att prövas utifrån 11 kap. 10–11§§ PBL. 
 

Kommentar: Kompletterande utredningar är gjorda. NVI samt artinventering 
ingår i MKB. Plankarta och planbeskrivning har uppdaterats utifrån dessa. 
I korthet:  
Riksintresse för kulturmiljö – förstärks genom skyddsbestämmelser för de 
historiska alléerna, förstärkning av siktlinjen mellan gården och möllan. 
Riksintresse för kommunikationer – avstånd har korrigerats i enlighet med 
yttrandet, förtydligas att åtgärder längs motorväg och järnväg kommer att 
utformas i samarbete med TRV. 
Miljökvalitetsnormer för vatten – föreslagna åtgärder för fördröjning enligt 
dagvatten- och skyfallsutredning är inarbetade i planförslaget. Mängderna 
av studerade ämnen minskas för alla ämnen utom ett i förhållande till 
befintlig situation. 
Strandskydd – följande tre befintliga dammar bedöms vara anlagda som 
teknisk anläggning och bör undantas från strandskyddet då en utvidgning av 
den pågående verksamheten inte kan genomföras utanför området: 
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• Dagvattendamm som återfinns i sydligaste spetsen av planområdet. 
Dammen är en avrinningsdamm som anlades i samband med att trafikplats 
Kronetorp byggdes år 1994. Dammen ägs av Trafikverket.  
• Dagvattendammen strax norr om TRVs är en teknisk anläggning som 
anlades som en avvattningsdamm år 2017 då kvarteren intill Kronetorp gård 
byggdes. I dp245 anges bestämmelserna för ytan till Natur samt våtmark. På 
illustrationskartan benämns den som dagvattenmagasin. 
• Dagvattendammen i norr är en tidigare bevattnings-/avrinningsdamm invid 
cykelbanan. Dammen återfinns på flygfoton från år 1960. 
• Den fjärde dammen återfinns i parken. Dock osäkert om den anlagts eller 
om den är naturlig. Dammen syns på ekonomisk kartbild från 1970. 
Hälsa och säkerhet – förorenad mark och risk för olyckor – markprover har 
tagits och endast ett påvisar förhöjd halt av arsenik. Provet togs strax söder 
om Mossvägen och ligger utanför denna detaljplan, men ytterligare 
provtagning för avgränsning av föroreningen är beställd och åtgärder för 
säker masshantering kommer att genomföras. Innan eventuellt schaktarbete 
får utföras ska en anmälan om efterbehandling lämnas in till tillsyns-
myndigheten och godkännas. Pga pågående växthusverksamhet i områdets 
norra del kunde prover inte tas här. Kommunen avser ta fler markprover så 
snart marken är tillgänglig. Inom ramen för kommande detaljplaner kommer 
ytterligare markundersökningar genomföras i området. Vid behov saneras 
marken vilket bedöms som positivt. 
Även risken för olyckor har utretts. Genom att samarbeta med Trafikverket 
vid utformning och uppförande av bullerskydd i närhet av TRVs infrastruktur 
beaktas trafiksäkerheten. Inom plangräns påverkar skyddsåtgärderna 
positivt genom tex minskade bullernivåerna samt minskad påverkan vid 
urspårning eller trafikolycka. Ytterligare riskundersökningar kommer att 
genomföras inom ramen för kommande detaljplaner som innehåller 
bebyggelse. 

 
 

Trafikverket, 2023-01-15 
Vägar 
Statlig väg som berörs av planförslaget är väg E6/E22 öster och söder om planområdet. Väg 
E6/E22 är utpekad som riksintresse för kommunikationer enligt 3 kap 8§ miljöbalken. 
Områden som är av riksintresse för kommunikationer ska skyddas mot åtgärder som 
påtagligt kan försvåra tillkomsten eller utnyttjandet av anläggningen. En del av detaljplanen 
berörd sträckning ingår även i det utpekade TEN-T-vägnätet (Trans European Transport 
Network). Tillika även vägen även utpekad som både nationellt och regionalt viktig i 
Trafikverkets funktionellt prioriterade vägnät. 
 
I både planens norra och södra hörn har delar av vägområdet planlagts som naturmark med 
egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd” vilket Trafikverket invänder mot. Ingen del av 
vägområdet för väg E6/E22 får planläggas. Trafikverket kräver att kommunen justerar 
plankartan så att ingen del av vägens vägområde innefattas i aktuellt planförslag. 
Vägområdet utgörs av körbana, dike och slänt. 
 
Trafikverket har bifogat en arbetsplan från när vägen byggdes som specificerar hur 
vägområdesutbredningen såg ut då. Där vägområdet har förändrats gäller att vägområdet 
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sträcker sig till en meter bortom bortre dikeskant eller släntbotten. Väg E6/E22har en 
säkerhetszon på 11 meter räknat från beläggningskant. Inom denna säkerhetszon får inga 
oeftergivliga anordningar placeras med hänvisning till trafiksäkerheten. Då en zon utmed 
aktuell väg enligt planförslaget medger ”bullerskydd” kräver Trafikverket att kommunen 
justerar plangränsen eller användningsgränsen så att funktionen ”bullerskydd” är placerad 
minst 11 meter från vägkant. Trafikverket har funnit flertalet ställen i plankartan där 
funktionen ”bullerskydd” är placerad närmare än 11 meter. Om inte kommunen utför dessa 
justeringar riskerar trafiksäkerheten utmed vägen att kraftigt försämras. 
 
I planbeskrivningen framgår det att kommunen avser att utforma en vall utmed E6/E22 och 
att denna ska utformas brantare än övrig vall utmed järnvägen i norr. Trafikverket vill i 
detta sammanhang påtala, och som har kommunicerats till kommunen i denna fråga 
flertalet gånger innan, att Trafikverkets 
gällande utformningskrav för vall utmed statlig väg ska följas. En ritning på kraven bifogas 
detta yttrande. 
Trafikverket kommer inte acceptera avsteg från utformningskraven för vall utmed E6/E22. 
Trafikverket kräver därför att planbeskrivningen kompletteras med gällande krav för 
uppförande av vall utmed statlig väg. Likaså behöver plankartan kompletteras med en 
bestämmelse som reglerar maximal tillåten lutning och begränsningslinje enligt bifogad 
ritning. Efterlevs inte utformningskraven riskerar trafiksäkerheten och underhållet utmed 
aktuell sträcka att försämras. 
 
Järnväg 
Södra stambanans spårområde ligger vid planområdets norra gräns. Södra stambanan är 
utpekad som riksintresse för kommunikationer enligt 3 kap 8§ miljöbalken. Områden som 
är av riksintresse för kommunikationer ska skyddas mot åtgärder som påtagligt kan försvåra 
tillkomsten eller utnyttjandet av anläggningen. Generellt bör ny bebyggelse inte tillåtas 
inom ett område på 30 meter från järnvägen. 
Trafikverket tycks uppfatta plankartans utbredning som att den på vissa ställen går in över 
Trafikverkets järnvägsfastighet. Detta behöver justeras så att ingen del av Trafikverkets 
järnvägsfastighet planeras för något annat än järnvägsändamål. Trafikverket kommer inte 
acceptera att egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd” läggs inom järnvägsfastigheten. Se 
inringat område nedan: Planförslaget planlägger mark där Trafikverket har servitutsrätt för 
serviceväg och andra funktioner kopplade till järnvägen. Kommunen behöver säkerställa att 
egenskapsbestämmelserna inte ligger i konflikt med befintliga servitut för drift och 
underhåll av järnvägen. Kommunen behöver beskriva detta tydligare i planbeskrivningen.  
 
Även servitutet som bildats innan Trafikverkets järnvägsplan ska kvarstå och inte stå i 
konflikt med detaljplanens nya markanvändning natur, så som trädsäkringsservitutet och 
säkerhetsavstånd till Trafikverkets järnväg. Detta behöver framgå i planbeskrivningen. 
Trafikverket ställer sig starkt kritiskt till var egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd” har 
placerats utmed järnvägen enligt planförslaget. Planförslaget kan i värsta fall medföra att 
klättringsbara anläggningar anordnas i nära anslutning till järnvägen som kan medföra en 
ökad risk för allvarliga personskador och/eller dödsfall. Trafikverket anser att  egenskaps-
bestämmelsen ”bullerskydd” ska placeras minst 15 meter från närmsta spårmitt på 
järnvägen.  
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Buller 
Trafikverket ställer sig frågande till kommunens beslut att låta de s.k. generella 
bullerskydden ingå i detta planförslag. Trafikverket förutsätter att bullerskydden i aktuell 
plan kommer vara till för att skydda framtida bebyggelse inom området som ännu inte är 
detaljplanelagd. Trafikverket vill i detta sammanhang poängtera att de framtida detalj-
planerna i området som kommer inneha bebyggelse som behöver bullerskyddas kommer 
därmed behöva vara villkorade med att bullerskydden i aktuell plan är färdigställda. Likaså 
kommer bullerskydden i aktuell plan behöva vara utformade på ett sätt som ger tillräckligt 
skydd åt den framtida bebyggelsen som ännu inte är detaljplanelagd och kan komma att 
förändras i utformning och omfattning. 
 
Egenskapsbestämmelse a1 
Trafikverket bedömer det som direkt olämpligt att kommunen avser fastställa en förändrad 
lovplikt för bullerskydden i form av slopat krav för marklov/bygglov för bullerskydds-
åtgärder. Det är av stor vikt att dessa åtgärder, när de placeras bredvid både en viktig och 
högtrafikerad järnväg och en viktig och högtrafikerad väg, utformas på ett sätt som 
säkerställer att anläggningarnas trafiksäkerhet inte påverkas negativt. För att säkerställa 
detta anser Trafikverket att en utökad lovplikt ska gälla för bullerskydden i planen som 
ligger utmed statlig infrastruktur, i vilken Trafikverket får ta del av remissen för åtgärden 
innan beslut fattas av kommunen. 
 
Påverkan på riksintresse 
Väg 
Trafikverket bedömer att planförslaget riskerar att medföra påtaglig skada på riksintresset 
för väg E6. Detta genom att planen medger uppförande av ospecifik anordning i egenskaps-
bestämmelsen ”bullerskydd” som har placerats både inom vägens vägområde och för nära 
vägens körbana. Detta kan i värsta fall medföra att vägens funktion försämras till följd av 
vallar eller andra anordningar som försvårar underhåll och drift av vägen. Denna negativa 
påverkan på riksintresset för väg E6 är direkt kopplat till kommunens detaljplanering av 
delar av vägområdet som ”bullerskydd”. Exkluderas vägområdet från plankartan bedömer 
Trafikverket att planen inte kommer medföra påtaglig skada på riksintresset för väg E6. 
 
Järnväg 
Trafikverket bedömer att planförslaget riskerar att medföra påtaglig skada på riksintresset 
för järnvägsstråket Södra stambanan. Egenskapsbestämmelsen ”bullerskydd” är placerad ca 
5 meter från spårmitt mot järnvägen och potentiellt även ännu närmare närmsta 
spänningsförande del. Trafikverket bedömer att det finns stora risker att egenskaps-
bestämmelsen ”bullerskydd” placeras så nära järnvägen. Bland annat kan höga objekt 
komma i konflikt med elsäkerhetsreglerna för Trafikverkets elkraftsanläggning för järnvägen 
med begränsningar i nyttjandet av anläggningen som följd. Egenskapsbestämmelsen 
”bullerskydd” behöver därför att flyttas så att ett avstånd till närmsta spårmitt 
på 15 meter upprätthålls utmed hela sträckningen. 
 
Trafikverket har inga ytterligare synpunkter i detta skedet. 
 

Kommentar: Planhandlingarna har justerats i enlighet med yttrandet. 
Tillkommande bullerskyddsåtgärder som berör TRVs område kommer att 
utformas i samarbete mellan kommunen och TRV för att dessa ska tillgodose 
bådas intresse. 
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Lantmäteriet, 2022-12-19 
Vid genomgång av planförslagets handlingar (daterade 2022-11-03) har följande noterats: 
För plangenomförandet viktiga frågor där planen måste förbättras  
 
ANSÖKAN OM FASTIGHETSBILDNING  
Det anges inte något om vem som ska ansöka om den fastighetsbildning som behövs för 
genomförandet av detaljplanen.  

 
Kommentar: Planhandlingarna har justerats i enlighet med yttrandet. 
 

LITE FÖR OTYDLIG REDOVISNING AV INNEHÅLL I EXPLOATERINGSAVTAL  
I planbeskrivningen anges att ett exploateringsavtal ska tecknas i senare skede. När 
avsikten är att teckna exploateringsavtal ska kommunen enligt 4 kap. 33 § 3 st. 2 men. PBL 
redovisa avtalens huvudsakliga innehåll liksom konsekvenserna av att planen helt eller 
delvis genomförs med stöd av ett eller flera sådana avtal i planbeskrivningen. Detta ska 
enligt 5 kap. 13 § PBL göras redan i samrådsskedet.  
 
Lantmäteriet konstaterar att lagstiftaren har avsett att exploatörens samtliga åtaganden 
ska redovisas på en översiktlig nivå, men där det ändå ska gå att bedöma vad åtagandena 
innebär. Lantmäteriet bedömer att handlingarna i dess nuvarande skick inte är tillräckligt 
tydliga och behöver därför kompletteras.  
 
Redovisningen behöver enligt Lantmäteriets mening förbättras och vara mer konkret kring:  

• vilka områden som avses för överlåtelser eller upplåtelser (helst redovisade på 
kartor) 

• vilka fysiska anläggningar exploatören ska utföra och vilken standard de ska ha  
• vilka olika kostnader som exploatören åtar sig att betala  
• åtaganden om att betala eller inte kräva ersättningar  
• tidplan för utbyggnad av de anläggningar som avtalet omfattar  
• om exploatören ska ställa en säkerhet för åtaganden enligt avtalet 
• om det finns flera exploatörer – ansvarsfördelningen mellan dem  

 
Eftersom redovisningen inte är så tydlig som krävs finns det inte någon möjlighet för 
Lantmäteriet att utföra sin lagstadgade uppgift att i samrådsskedet lämna råd i de fall 
avtalsinnehållet förefaller strida mot reglerna i 6 kap. 40–42 §§ PBL.  
 
Delar av planen som bör förbättras  
GRUNDKARTA  
Angivelse om koordinatsystem i plan respektive höjd saknas.  
 
ERSÄTTNING FÖR MINSKNING AV GEMENSAMHETSANLÄGGNING 
Gemensamhetsanläggningen Åkarp ga:19 behöver som en följd av planförslaget omprövas 
då del hamnar inom allmän plats. Enligt 40 a § anläggningslagen ska ägaren till den mark 
som blir av med belastning av en gemensamhetsanläggning betala ersättning till de 
fastigheter som deltagit i en gemensamhetsanläggning om det uppkommer en skada. I 
planbeskrivningen nämns inget om dessa regler som inte är dispositiva och numera gäller 
när en gemensamhetsanläggning upphävs.  
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Delar av planen som skulle kunna förbättras 
UTSKRIFTSFORMAT FÖR RÄTT SKALA  
På plankartan finns det inte angivet vilket utskriftsformat som ska användas för att den 
angivna skalan ska stämma.  
 
SKRIVNING OM VILKA FÖRESKRIFTER OCH ALLMÄNNA RÅD SOM TILLÄMPAS  
Lantmäteriet konstaterar att plankartan är upprättad efter Boverkets nya föreskrifter och 
allmänna råd BFS 2020:5 och 2020:6. Enligt en rapport från Boverket finns förslag om att 
det är den digitala detaljplaneinformationen (koordinaterna) i stället för den analoga 
plankartan som ska bli juridiskt gällande framöver. Det kan därmed vara bra att redovisa i 
planbeskrivningen om vilka föreskrifter och allmänna råd som följts. Följer planen även 
föreskrifterna och allmänna råden om digital planbeskrivning enligt BFS 2020:8? 

 
Kommentar: enligt tillgängligt kartunderlag berörs inte Åkarp ga:19 av 
planförslaget då dess utsträckning är mellan Burlöv Center och Svenshög. En 
uppdatering av fastighetsförteckningen är beställd. Berörs Åkarp ga:19 
kommer anläggningen omprövas i enlighet med yttrandet. 
  
Kommunen är huvudsaklig markägare inom planområdet. Planförslaget 
berör endast allmän platsmark som kommunen avser vara huvudman och 
ensam exploatör för. Marken kommer inte upplåtas eller överlåtas.  
 
Detaljplanen tillåter endast fysiska anläggningar i form av infrastruktur 
under mark (tex ledningar för VA och fiber) samt ovan mark (gator). 
Kommunen ansvarar för kostnaderna. Avtal kommer att tecknas med 
respektive ledningsägare och andra berörda inför projektering.  
Beräknat genomförande av detaljplanen är mer än 15 år då utvecklings-
område Burlöv planeras växa succesivt och i lagom takt. 
 
Burlövs kommun använder Focus Detaljplan för framställande av detaljplaner 
och förutsätter därmed att föreskrifter och allmänna råd följs via detta 
program. Planhandlingarna har justeras i enlighet med yttrandet och 
kommunen ser fram emot fortsatt gott samarbete. 

 
Skanova (Telia Company) AB, 2022-12-06 
Skanova har markförlagda teleanläggningar inom detaljplaneområdet.  
Skanova önskar att så långt som möjligt behålla befintliga teleanläggningar i nuvarande läge 
för att undvika olägenheter och kostnader som uppkommer i samband med flyttning. 
Tvingas Skanova vidta undanflyttningsåtgärder eller skydda telekablar för att möjliggöra 
exploatering förutsätter Skanova att den part som initierar åtgärden även bekostar den. 
Om så önskas kan ledningarna skickas digitalt i dwg-format för att infogas på plankartan. 
Kontakta https://www.ledningskollen.se Kabelanvisning beställs via 
https://www.ledningskollen.se  För ledningssamordning kontakta Skanova-Remisser-
malmo@teliacompany.com 
  

Kommentar: Hänsyn tas till yttrandet och kommunen ser fram emot fortsatt 
gott samarbete. 

 
 

https://www.ledningskollen.se/
mailto:Skanova-Remisser-malmo@teliacompany.com
mailto:Skanova-Remisser-malmo@teliacompany.com
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Räddningstjänsten Syd, 2022-12-06 
Räddningstjänsten Syd har tagit del av insända handlingar gällande planförslaget som syftar 
till att pröva områdets lämplighet för, samt behovet av, ytor för grön, blå och grå 
infrastruktur. Räddningstjänsten Syd har inga synpunkter kring grönområdena och gatorna. 
Vi anser dock att planen behöver redogöra för hur den säkerställer att kommande 
bebyggelse kan uppföras på ett lämpligt sätt baserat på riskerna. Utifrån remissunderlaget 
framgår det redan tydligt var den nya bebyggelsen planeras ligga, men att detta kommer 
prövas först i kommande detaljplaner. 

 
Kommentar: Området är stort och riskerna varierar därför. Inom ramen för 
de kommande detaljplanerna som innehåller byggrätter kommer även 
ytterligare riskutredningar att genomföras. Kommunen ser fram emot 
fortsatt gott samarbete. 

 
 
Nordion Energi, 2022-12-12 
Nordin Energi, där Weum Gas AB och Swedegas AB ingår, har tagit del av inkomna 
handlingar i ovan rubricerat ärende. Inom planområdet innehar Nordion Energi 
distributionsledningar för energigas och samt avkopplade ledningar. Då distributions-
ledningarna är placerade inom allmän platsmark i plankartan, förutsätter vi att de ligger 
kvar eller flyttas på bekostnad av exploatören. De avkopplade ledningarna kan demonteras 
av exploatör i samråd med områdesansvarig på Nordion Energi och kontakt sker via vår 
kundtjänst. Vid demontering ska inmätning ske vid avkopplingsställena av exploatören och 
redovisas till Nordion Energi för dokumentation i kartsystem.  
 
Distributionsledningar är underkastade Energigasnormens regler (EGN) som bland annat 
anger minsta skyddsavstånd om minst 2 meter mellan ledning och byggnad inom tätbe-
byggelse samt närmaste gräns för område med förväntade grävningsaktiviteter.  
Plantering av träd bör ej ske närmare en gasledning än 3 meter. För att minska risken för 
skador på träd i samband med eventuella framtida arbeten med distributionsledningen 
rekommenderas att träd i närheten förses med rotskydd. För ledningsvisning hänvisar vi till 
www.ledningskollen.se, som redovisar med kartunderlag och dxf-fil. Det är viktigt att 
samråd sker med Nordion Energis områdeshandläggare redan i tidigt projekteringsskede, 
speciellt om arbete sker i närheten av gasledningen. Nordion Energi har gärna en dialog 
med exploatören om försörjning med gas inom planområdet. 

 
Kommentar: Hänsyn tas till yttrandet och kommunen ser fram emot fortsatt 
gott samarbete. 

 
E.ON Energiinfrastruktur AB (EIS), 2022-12-14 
E.ON Energiinfrastruktur AB (EIS) har tagit del av inkomna handlingar i rubricerat ärende 
och har inget att erinra mot denna detaljplan. Och ser fram emot att kunna ansluta nya 
fastigheter till fjärrvärmenätet. 

 
Kommentar: Kommunen tackar för yttrandet och ser fram emot fortsatt gott 
samarbete. 
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E.ON Energidistribution AB (E.ON), 2022-12-19  
Inom aktuellt område har E.ON befintliga markförlagda låg- och mellanspänningskablar 
samt 50 kV regionnätsluftledningar. För att ge utrymme åt bebyggelse vill Burlövs kommun 
undersöka möjligheterna att kablifiera de delar av regionnätsledningarna som går igenom 
Kronetorpsområdet. E.ON arbetar därför på uppdrag av kommunen med att utreda och 
förbereda för en rasering av befintliga 50-kV regionnätsledningar och ersätta med 130 kV 
markkablar. Det krävs då även en ny fördelningsstation utifrån detta, det är av yttersta vikt 
att fördelningsstationens placering säkras i planhandlingarna samt att ytan är tillräcklig för 
fördelningsstationens behov (ca 10 000 kvm) och det finns en väg till detta område. 
Koncessionsarbete pågår för en förläggning av två nya parallella 130 kV markkablar i 
planområdets östra del. Förutsättningar för att de befintliga luftledningarna ska kunna 
raseras är att koncessionsbeslut kan meddelas från Energimarknadsinspektionen för de nya 
markkablarna samt att fördelningsstationen ges en lämplig yta att placeras på med 
tillhörande väg. Om dessa förutsättningar inte infrias kan inte de nya markkablarna byggas 
och befintliga luftledningar måste då kvarstå i befintligt läge. 
 
Luftledningar 
Befintliga 50 kV-luftledningar inom planområdet är koncessionspliktiga ledningar. En 
koncessionspliktig ledning får inte strida mot gällande detaljplan. Det är av stor vikt att 
detaljplanen säkerställer planstöd för befintliga luftledningar i sitt befintliga utförande fram 
till dess att en ombyggnad till 130 kV-kablar har skett. Detta bör framgå av både plankarta 
och planbeskrivning, vilket det inte gör i samrådsförslaget.  
För att luftledningarna ska vara förenliga med detaljplanen till dess att en ombyggnad har 
skett yrkar E.ON på att det i plankartan sätts ut ett 30 meter brett l-område med 
luftledningarna i mitten. Den restriktion i markanvändningen som egenskapsbestämmelsen 
medför bör redovisas i planbestämmelserna. E.ON föreslår följande formulering i 
planbestämmelserna vid beteckningen l: ”Marken ska vara tillgänglig för allmän luftledning 
fram intill dess att den ersätts med markkabel i ny sträckning. Inom området får inte 
bedrivas verksamhet eller vidtas åtgärd som hindrar bibehållandet av elektriska ledningar, 
ej heller finnas vegetation, flaggstänger eller dylikt som genom sin höjd kan utgöra fara för 
ledningarna”. 

 
Elsäkerhetsverkets starkströmsföreskrifter ställer högre krav på en luftledning som är 
framdragen inom detaljplanelagt område jämfört med motsvarande ledning inom icke 
detaljplanelagt område. Vi vill påtala att befintliga 50 kV ledningarna inte är anpassade för 
detaljplanelagt område, det kan krävas t.ex. dispens för dessa från och med att 
detaljplanen vinner laga kraft fram till dess att 130 kV-kablarna är förlagda och 
luftledningen kan raseras. Om koncession för 130 kV-kablarna inte erhålls och 
luftledningarna därmed måste kvarstå i befintligt läge kan de behöva byggas om, detta bör 
framgå i planbeskrivningen.  
 
För arbete under och bredvid kraftledningar gäller särskilda bestämmelser och både 
Elsäkerhetsverket starkströmsföreskrifter och Arbetsmiljöverkets föreskrifter måste iakttas. 
Därför måste, i god tid innan arbete i närheten av strömförande friledning, kontakt tas med 
ONE Nordic AB för utväxling av Elsäkerhetsföreskrifter (ESA).  
 
Bullerskydd 
Den planerade bullervallen kan inte uppföras förrän befintliga 50 kV luftledningarna är 
raserade, då inga massor får placeras under luftledningen när denna är i drift. Detta 
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behöver säkerställas med hjälp av bestämmelse i plankartan. I samrådsförslaget beskriver 
kommunen i planbeskrivningen att bullervallen är beroende av raseringen av befintliga 
luftledningar men anges inte i plankartan. E.ON vidhåller sitt yrkande om att detta anges 
genom planbestämmelse i plankartan. Om bullervallen ska uppföras innan luftledningar har 
raserats krävs ett avstånd motsvarande minst 10–15 meter mellan närmsta strömförande 
lina och där vallen bryter mark. 
 
På sida 22 skriver kommunen att befintliga ledningar inte påverkas av planförslaget då de 
står inom allmän platsmark. Detta påstående stämmer inte då ledningarna står inom en yta 
där det enligt plankartan ska finnas bullerskydd. För att säkerställa att de befintliga 
ledningarna kan kvarstå krävs således de av E.ON yrkade planbestämmelserna rörande 
såväl l-område som reglering av bullerskyddets utbyggnadsordning. 
 
Kommunen beskriver i planbeskrivningen att bullerskyddet mot järnvägen i norr ska utgöras 
av en skärm. Det är väldigt viktigt att detta skydd uppförs i form av plank eller skärm och 
inte i form av en vall. I området finns befintliga lokalnätsledningar. Massor får ej tillföras 
ovanpå ledningarna, varför det inte är möjligt att bygga en vall på denna yta.  
 
U-område  
För att den planerade regionnätsmarkkabeln ska vara förenlig med detaljplanen samt för 
att via lokalnätet kunna försörja delområden inom Kronetorp med el på ett rationellt och 
kostnadseffektivt sätt yrkar E.ON fortsatt på att det i plankartan sätts ut ett generellt u-
område (u2) i all mark som klassificeras som Natur/Park/Skydd/Gata. Den restriktion i 
markanvändningen som egenskapsbestämmelsen medför bör redovisas i 
planbestämmelserna. E.ON föreslår följande formulering i planbestämmelserna vid 
beteckningen u2: ”Marken ska vara tillgänglig för allmänna underjordiska ledningar. Inom 
området får inte bedrivas verksamhet eller vidtas åtgärd som kan hindra eller försvåra 
bibehållandet av elektriska starkströmsanläggningar”. 
 
Vi vill även uppmärksamma kommunen om att koncessionstråket även sträcker sig utanför 
denna detaljplans område och därmed kan komma att påverka kommande detaljplaner 
som enligt planprogrammet avser kvartersmark för bostäder. En koncession får inte strida 
mot detaljplan enligt 2 kap. 14 § ellagen, det är därför av viktigt att U-områden behandlas 
på ett erforderligt sätt.  Rättigheter för nätstationer med tillhörande kablar i lokalnätet 
behöver även hanteras i enskilda kommande detaljplaner i området. 
 
Infrakulvert 
E.ON och kommunen har under förhandskontakt kommit överens om att elledningar ej är 
lämpliga att placera i infrakulvert. Anledningarna till detta följer i nedanstående stycke. Det 
bör dock uttryckligen beskrivas i planbeskrivningen på sida 23 att elledningar inte kommer 
att placeras i infrakulverten, då nuvarande formulering kan misstolkas. Vi avråder mycket 
skarpt för elledningar upp till spänningsnivå 20kV i infrakulvert då det finns ett antal 
komplexa problem inom legala, säkerhet, tekniska, finansiella och drift som ska utredas och 
avtalas. Sådan lösning kommer även att vara begränsande för andra ledningsägares access, 
deras ledningars volym och värmeavgivning inom kulverten.  
Andra elledningar med högre spänningsnivå såsom 130kV är av högre säkerhetsklassning 
och kommer därmed inte vara ett alternativ av förläggning inom en kulvert. Förut-
sättningen skiljer sig markant från exempelanläggning i Vallastaden i Linköping där 
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kulvertägaren äger och drifthanterar alla ledningar inom kulverten. Det arbete med 
nätkoncession för linje som pågår utgår från markkabelförläggning, det är därför inte 
möjligt att ändra förläggningssätt utan att börja om koncessionsarbetet. 
 
Fördelningsstation 
Det är ytterst viktigt att avsikten gällande fördelningsstationen framgår i planbeskrivningen 
så att det inte blir några frågetecken gällande detta i ett senare skede. Det kommer att 
krävas en ny fördelningsstation inom planområdet samt väg till denna, det behöver därmed 
redogöras för hur denna hantering ska ske. E.ON kommer att ta fram en utformning av 
stationsområdet, dock kommer inte en halvering av de den tidigare kommunicerade 
arealen (ca 10 000 kvm) att vara tillräcklig för fördelningsstationen som har föreslagits av 
kommunen utan det är ca 10 000 kvm som krävs arealmässigt. Om fördelningsstationen 
inte kan byggas inom planområdet kan inte heller den nya markkabeln byggas och 
befintliga luftledningar måste då kvarstå i befintligt läge.  Arbete med att ta fram en 
utformning för fördelningsstationen pågår hos E.ON och förhoppningen är att denna ska 
vara framtagen innan granskningsskedet för att stationsytan ska kunna tas med i 
granskningshandlingen.  
 
Planbeskrivning 
Vidare skriver kommunen att luftledningar ska markförläggas, denna formulering är miss-
visande då detta är beroende av att koncession erhålles för 130 kV-markkablarna. I det fall 
koncession inte erhålles för 130 kV-markkablarna kommer befintliga luftledningar att 
kvarstå. 
 
På sida 24 beskrivs ekonomiska och tekniska genomförandefrågor kopplade till 
detaljplanen. Del av kostnader i samband med planens genomförande så som anläggande 
av regionnäts-markkablar, uppförande av fördelningsstation samt rasering av befintliga 
regionnäts-luftledningar bekostas av kommunen, vilket bör framgå av 
genomförandebeskrivningen. Delning av kostnader kommer att ske enligt E.ONs 
delningsprinciper för anläggningsflytt. Eventuella kostnader i samband med planens 
genomförande så som flyttningar eller ändringar av våra befintliga lokalnätsanläggningar 
bekostas av exploatören/kommunen, vilket bör framgå av genomförandebeskrivningen. 
 
På sida 22 anges följande: 
”Befintliga luftledningar ska enligt EON ersättas med markförlagda kablar och kapaciteten 
ökas. Det medför även en flytt och uppgradering av fördelningsstationen. Detta kräver dock 
en koncession. Arbete med denna koncession pågår och beräknas vara klar omkring år 
2025/2026. I samband med det kommer en detaljplan för ny fördelningsstation samt 
ledningar att arbetas fram. Den nya stationen föreslås placeras i norra spetsen av området 
varför ytor för detta måste has i åtanke vid anläggande av berörda skyfallsytor och 
dammar.” 
Detta stycke bör kompletteras med att ytterligare förutsättning för att första meningen ska 
infrias är även att en ny fördelningsstationen byggs, med tillräckligt stor stationsyta (dvs. ca 
10 000 kvm).  
Tredje meningen kan förtydligas med ”Detta kräver en nätkoncession för linje och övriga 
miljö-och kulturmiljötillstånd samt rättigheter. Arbete med ansökan pågår. Tidplanen för 
nätkoncession för linje är beroende av Energimarknadsinspektionens handläggningstider. 
Nuvarande luftledningar innehar idag en nätkoncession för linje som måste återkallas hos 
Energimarknadsinspektionen”. 
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På sidan 23 anges följande: 
”Fattas beslut om etablering av sopsug behöver placering utredas i en kommande 
detaljplan. Initialt föreslås anläggningen placeras där fördelningsstationen finns idag, 
mellan Kronetorpsvägen och Burlövsbadet. Här kan byggnaden användas som skärm mot 
järnvägen. Detta är dock beroende av tidigare nämnd koncession (se sid 22 och 24-25) och 
flytt av befintlig station. Alternativt placeras sopsugsanläggningen i norr där den kan 
integreras i skyddsvallen längs motorvägen.” 
 
Bör förtydligas i tredje meningen att det är beroende av tidigare nämnd koncession (se sid 
22 och 24–25) och andra miljö- och kulturmiljötillstånd samt rättigheter och flytt av 
befintlig station. 
 
På sida 24 anges följande: 
”EONs samråd för planerad 2x130kV markkabel (Sege-Kronetorp) avslutas i slutet av 
november 2022. Därefter söker EON koncession hos Energimarkadsinspektionen. När 
denna koncession fått godkänt kommer behovet att säkerställa stråket prövas genom en 
egen detaljplan.” 
 
Bör förtydligas i andra meningen att E.ON kommer söka nätkoncession för linje hos 
Energimarknadsinspektionen. För förtydligande gällande sista meningen är det 
Energimarknadsinspektionen som gör prövningen av stråken. Detaljplanen ska medge plats 
för de nya markkablarna men själva prövningen görs av Energimarknadsinspektion.  
 
På sida 24 anges följande: 
”De befintliga luftledningarna omfattas av Elsäkerhetsverkets starkströmsföreskrifter, 
ELSÄK-FS 2008:1, samt ELSÄK-FS 2010:1”. 
 
E.ON vill informera om att nya föreskrifter har trätt i kraft sedan tidigare kontakt, varav 
texten ska ändras till ” De befintliga luftledningarna omfattas av Elsäkerhetsverkets 
starkströmsföreskrifter, ELSÄK-FS 2022:1”. 
    
Andra stycket på sida 29 bör förtydligas med att det utöver nödvändig koncession även 
krävs att övriga miljö-och kulturmiljötillstånd samt rättigheter erhålls.    
 
Slutligen gäller generellt för kablar inom området att kablarnas lägen måste säkerställas 
innan markarbete påbörjas. Kabelvisning beställs kostnadsfritt i fält via vår kundsupport 
0771-22 24 24, se även vår hemsida: www.eon.se/privat/kundservice/skydda-ledningar-
och-djur/grava-nara-ledning.html  
 
För elledning i mark får byggnad eller annan anläggning så som staket eller plank inte utan 
ledningsägarens medgivande och lämnade instruktioner uppföras på närmare avstånd än 3 
meter från markkabeln. För regionnätsmarkkabel gäller minsta avståndet 5 meter mellan 
byggnad eller annan anläggning och kabel. Inte heller får utan ledningsägarens medgivande 
upplag anordnas eller marknivån ändras ovanför markkabeln, så att reparation och 
underhåll försvåras.    
 

Kommentar: Diskussioner har länge förts mellan E.ON och kommunen 
gällande ovan nämnda koncession. Diskussionen har landat in i att då Burlövs 
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kommun inte vill föregå pågående koncessionsarbete tas vare sig område för 
markkablar eller fördelningsstation med i detta planförslag. Dock tas hänsyn 
till det och ytor finns tillgänglig den dagen koncessionen gått igenom. Då 
koncessionsbeslutet tagits kommer kommunen i samråd med E.ON att 
påbörja arbetet med detaljplan för att möjliggöra utbyggnaden av 
kraftfördelningsstationen samt markförläggandet av kablar. Denna 
(tillfälliga) planbestämmelse har inte tagits med då pågående användning 
(luftledningar) inte påverkas av planförslaget samt att det inte måste 
regleras inom allmän platsmark enligt Boverkets föreskrifter 2020:5 om 
detaljplan. Följande är från Kunskapsbanken på Boverket.se (2022-12-20):  
”Markreservat för allmännyttiga ändamål används främst för att kunna lösa 
allmänna behov när det krävs att dessa placeras på kvartersmark. Utan 
markreservat på kvartersmark saknas planstöd och genomförandet kan inte 
garanteras. Planbestämmelsen används på samma sätt inom vattenområde.” 
och ”På allmän plats kan markreservat för ledningar, elektroniska 
anläggningar och energianläggningar användas då kommunen vill styra var 
funktionen ska lokaliseras. Det är dock inte nödvändigt eftersom dessa 
allmännyttiga ändamål generellt sett alltid är förenliga med en allmän plats. 
När det är enskilt huvudmannaskap kan det ändå vara fördelaktigt att göra 
detalj-planen tydlig för alla parter och använda markreservat om en allmän 
plats behöver användas för något av dessa ändamål.” 
 
Den pågående markanvändning samt skyddsavståndet till befintliga luft-
ledningar är kända varför kommunen inte kommer att utföra några åtgärder 
inom denna skyddszon. Planbeskrivningen beskriver det önskade utfallet av 
planförslaget. Planförslaget möjliggör att den framtida vallen ligger inom 
markerat område när koncessionen erhållits och utförts. Som tidigare nämnts 
påverkas inte pågående användning fram tills genomförande av koncessions-
beslut (dvs bortkoppling av befintliga ledningar) och därmed hanteras buller-
skyddet initialt utan påverkan på de idag befintliga luftledningarna.  
Tas koncessionen kommer arbetet en detaljplan för ytor markkablar, 
fördelningsstation samt väg att påbörjas. För att inte föregå den pågående 
koncessionen tas de inte med i denna detaljplan. 
 
I planbeskrivningen lyftes endast möjligheten för en infrakulvert samt de 
fördelar en sådan skulle medföra för området. Detta skulle dock kräva vidare 
utredningar, undersökning och avtal innan den faktiskt möjliggörs. Stycket 
har tagits bort. 
 
Planbeskrivningen har förtydligats i enlighet med förda samtal och 
kommunen ser fram emot ett fortsatt gott samarbete. 

 
VA SYD, 2022-12-19 
I Planbeskrivning på sid. 22 och 23 står det ’att en utbyggnad av ledningssystemet krävs för 
att exploateringen av området ska kunna möjliggöras’. Ett förtydligande kring detta är att 
för att området ska kunna exploateras krävs det utbyggnad av ledningsnätet inom området 
och det kommer ske etappvis men det kommer även krävas utbyggnad av VA-ledningsnätet 
nedströms, se blå rutan figur 2, pga kapacitetsbegränsningar i det befintliga VA-lednings-
nätet. Det är ett större ingrepp som behöver prioriteras och utredas för att en konkret 
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lösning ska kunna tas fram och säkerställas. Då området är komplext så kommer 
fastighetsindelning och utformning behöva anpassas efter möjligheten till VA-försörjning 
det vill säga till VA-ledningsnätet. 
 
På sidan 23 i planbeskrivningen står det att alla ledningar förutom dagvatten föreslås 
placeras i en sk infrakulvert. Det är ingenting som har undersökts specifikt för detta område 
och på så sätt visat sig vara möjligt eller lämpligt. En utredning pågår för närvarande i 
Malmö, denna metod medför ytterst komplexa frågor kring ägande, drift, säkerhet, 
funktion, ekonomisk bärkraft osv. Inga av dessa frågor eller metodval har diskuterats 
mellan VA SYD och Burlövs kommun. VA SYD ställer sig ytterst frågande till hur detta ska 
drivas vidare. All planering har baserats på att både dagvatten samt spillvatten 
ska ledas med självfall. 
 
För att göra VA Syds yttrande överskådligt gällande denna detaljplan har kommentarer 
skrivits in i plankartan och finns med i nedanstående figurer 2, 3, 4 och 5. 
Inom den blå rutan, se figur 2 finns möjlig anslutningspunkt för spillvatten för större delen 
av Kronetorpsområdet. Ledningsnätet nedströms den punkten har kapacitets-
begränsningar. Det innebär att anslutning av Kronetorpsområdet mot den blå rutan 
behöver utredas så att en plan för utbyggnad, eventuell ny dragning nedströms den blå 
rutan kartläggs. 
 
Den nedanstående figuren, det vill säga figur 3, visar planstruktur för den nordöstra delen 
av Kronetorpsområdet. Ytan söder om det nya badhuset är planerad som översvämnings-
yta, rättare sagt skyfallsdike. Avståndet mellan det blivande diket och blivande fastighet 
behöver ses över, vilket har tydliggjorts i figur 3. Inom den blå rutan, se figur 3, söder om 
det nya badhuset finns det VA-ledningar som behöver skyddas. Närmast Kronetorpsvägen i 
öst mot Burlövs centrum finns det också VA-ledningar som östra delen av Kronetorps 
området kan ansluta till, se den blå rutan figur 3. Dessa ledningar behöver skyddas. 
 
 

  
 
I figur 4 ser vi planstukturen för den sydöstra delen av Kronetorpsområdet. Det saknas 
vägsturktur i plankartan inom kvartersmark där VA-ledningar kan läggas för framtida VA-
försörjning av detta område. 

Figur 2 Figur 3 
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I figur 5 ser vi nuvarande bebyggelse samt blivande planstruktur för nya kvarter i den södra 
delen av Kronetorp. Även här behöver VA-anslutningsmöjlighet för det nya kvarteret 
skapas, se den blå rutan i figur 5.  
 

  
 

Kommentar: I planbeskrivningen lyftes endast möjligheten för en infrakulvert 
samt de fördelar en sådan skulle medföra för området. Detta skulle dock 
kräva vidare utredningar, undersökning och avtal innan den faktiskt 
möjliggörs. Stycket har tagits bort. 
 
Planhandlingarna har justerats i enlighet med yttrandet och förda samtal 
mellan kommunen och VA Syd. Hur/när den etappvisa utbyggnaden kommer 
att ske fortsätter hanteras som ett gemensamt arbete och kommunen ser 
fram emot fortsatt gott samarbete. 
 
 

Region Skåne, 2022-12-20 
Region Skåne avstår från att yttra sig över aktuell detaljplan. 
I handläggningen av detta ärende har enheten för regional planering, Skånetrafiken samt  
Regionfastigheter deltagit. 
 

Kommentar: Kommunen tackar för yttrandet och ser fram emot fortsatt gott 
samarbete. 

 
VA SYD avfall, 2022-12-19 
Planförslaget redovisar bland annat ett förslag på den gatustruktur som kommer att ligga 
till grund för kommande detaljplaner för bebyggelsen. 
I det fortsatta arbetet med gatustrukturen är det viktigt att bevaka framkomligheten och 
möjligheten till en säker angöring för avfallsfordonen. 

Figur 4 Figur 5 
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I planhandlingarna beskrivs att möjligheten att etablera sopsug i området undersöks, och 
att placeringen av en eventuell sopsug kommer att utredas vidare i kommande 
detaljplaner. VA SYD vill påminna om att ansvaret för hämtning av avfallet ligger hos VA 
SYD, men att VA SYD inte tar huvudmannaskapet för sopsugssystemet. 
 
Det är bra att det uppmärksammas att sopsugslösningen inte hanterar samtliga avfalls-
fraktioner och att det kommer att finnas behov av ett kompletterande system för övriga 
fraktioner. Regeringen beslutade 2022-06-30 om nya regler för förpackningsinsamlingen. 
Beslutet innebär att ansvaret för insamling av förpackningar 2024-01-01 övergår till 
kommunerna, och att insamlingen senast 2027-01-01 ska ske fastighetsnära, se Förordning 
(2022:1274) om producentansvar för förpackningar. I förordningen är utgångspunkten att 
samtliga avfallsfraktioner ska kunna sorteras fastighetsnära från och med januari 2027. Det 
nuvarande systemet med återvinningsstationer (ÅVS) kommer att ersättas av de platser 
som i förordningen benämns lättillgängliga insamlingsplatser. Dessa platser kommer enligt 
förordningen primärt vara avsedda för skrymmande pappers- och plastförpackningar. 
 
Texten under rubriken Teknisk försörjning -Avfall och sopsug, som anger att avfall ska tas 
omhand enligt gällande riktlinjer för Burlövs kommun, föreslås ändras till 
Avfallshanteringen ska lösas i enlighet med gällande renhållningsordning för Burlövs 
kommun och Malmö stad. 
 
VA SYD ser fram emot fortsatt delaktighet i arbetet med denna och kommande 
detaljplanerna för området. 

 
Kommentar: Att anlägga infrakulvert och sopsug var ett förslag som skulle 
påverka bla ljudmiljön i området positivt. Stycket om infrakulvert har tagits 
bort. Planbeskrivningen justeras i enlighet med yttrandet och kommunen ser 
fram emot fortsatt gott samarbete i kommande detaljplaner. 
 

ÄNDRINGAR 

Planhandlingarna har justerats enligt ovan angivet. Kommunledningsförvaltningen bedömer 
att det med dessa ändringar är lämpligt att gå vidare med förslaget. 
 

MEDVERKANDE 
Samrådsredogörelsen har tagits fram av kommunledningsförvaltningen genom Gesa 
Hildebrand och Joel Tufvesson på uppdrag av kommunstyrelsens planutskott. I arbetet har 
även Johan Stein och Johan Rönnborg deltagit. 
 
 
 
 
 
Elin Tängermyr   Gesa Hildebrand 
Tillväxtchef    Planarkitekt 
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